
25 de cazuri de rujeolă au fost 
confirmate în Teleorman de la 
începutul anului, dintre acestea 20 de 
la declararea epidemiei de rujeolă la 
nivel național, la începutul lunii 
decembrie.

Numărul total de cazuri confirmate 
de rujeolă la nivel național a ajuns la 
2.735, față de 2.455 în urmă cu o 
săptămână.

Î n  p e r i o a d a  0 1 . 0 1 . 2 0 2 3  -  
24.12.2023, în România au fost 

notificate 2.735 de cazuri confirmate cu 
rujeolă, dintre care 3 decese.

Situația cea mai gravă este în 
județele Mureș și Brașov, care 
înregistrează aproape jumătate din 
îmbolnăvirile din toată țara.

Nici Teleormanul nu stă foarte bine 
la acest capitol, în județul nostru 
înregistrându-se 25 de cazuri de la 
începutul anului, dintre care 20 numai 
luna aceasta.

La începutul lunii decembrie, 
Ministerul Sănătăți i a declarat 
epidemie de rujeolă la nivel național, în 
condițiile în care se înregistrau 
aproape 2.000 de cazuri în 29 de 
județe.

În perioada 06-24.12.2023, au fost 
vaccinați în total, cu ROR, un vaccin 
combinat care protejează împotriva a 3 
boli – rujeola, oreionul și rubeola, 
23.475 de copii, din care 4.191 de copii 
cu vârste între 9 și 11 luni.

Rujeola (pojarul cum mai este 
cunoscută) este o boală foarte 
contagioasă, care afectează mai ales 
copiii, fiind una dintre principalele 
cauze de deces în rândul acestora la 
nivel mondial. 

Rujeola se transmite prin strănut 
sau tuse și se estimează că 90% din 
persoanele neimunizate expuse la un 
individ bolnav pot contracta boala. 
Mortalitatea este de 1-3 la o mie de 
cazuri, mai ridicată la copiii sub 5 ani și 
este determinată de complicațiile bolii. 
Singura măsură eficientă pentru 
p r e v e n i r e a  î m b o l n ă v i r i i  e s t e  
vaccinarea.

Dana PĂUNE

Minivacanța de Crăciun nu 
a fost una liniștită pentru 
polițiștii teleormăneni. În zilele 
Crăciunului, polițiștii  au avut 
sute de intervenții, au dat sute 
de amenzi și au lăsat pietoni 45 
de conducători auto.

În perioada 22 – 26 
decembrie a.c., polițiștii au 
intervenit la peste 670 de 
evenimente, dintre care nu mai 
puțin de 660 au fost sesizate 
pe numărul unic pentru apeluri 
de urgență – 112.

(Continuare  în  
pagina  2)

Proba scrisă pentru 
concursul național de 
ocupare  a  pos tu r i l o r  
didactice, Titularizare 2024, 
este programată în data de 
17 iulie 2024, acest lucru 
fiind anunțat pe pagina de 
socializare a Ministerului 
Educației.

M e t o d o l o g i a - c a d r u  
p r i v i n d  m o b i l i t a t e a  
personalului didactic de 
predare din învățământul preuniversitar pentru anul școlar 2024-2025 prevede ca 
proba scrisă pentru ocuparea posturilor didactice să aibă loc pe 17 iulie 2024, iar 
înscrierea candidaților, în perioada 8-17 mai 2024.

Ministerul Educației specifică faptul că inspecțiile la clasă vor fi organizate în 
ultimele 3 săptămâni de școală, iar probele practice/orale și inspecțiile speciale la 
clasă se vor desfășura în perioada 29 mai-28 iunie 2024.

Calendarul oficial va fi publicat în Monitorul Oficial, proiectul fiind publicat pe 
edupedu.ro de la jumătatea lunii trecute. 

Cornelia RĂDULESCU

Un ziar care nu tace, nu minte, nu iartă şi spune lucrurilor pe nume
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2 EVENIMENT - ACTUALITATE

(urmare  din  pagina  1)
În urma activităților preventive desfășurate, 

pentru neregulile constatate polițiștii au aplicat 
aproximativ 400 de sancțiuni contravenționale în 
valoare de circa 200.000 de lei, au reținut 45 de 
permise de conducere și au retras 13 certificate de 
înmatriculare pentru diverse abateri de la normele 
privind circulația pe drumurile publice.

În perioada menționată, la nivelul județului au 
fost înregistrate nouă accidente rutiere ușoare 
(Vitănești, Videle, Izvoarele, Alexandria, Roșiori 
de Vede, Crângeni, Peretu), 14 persoane având 
nevoie de îngrijiri medicale, în cauze fiind 
întocmite dosare penale.

De asemenea, în ceea ce privește circulația pe 
drumurile teleormănene, polițiștii au constatat 
șase infracțiuni, dintre care două pentru 
conducere pentru conducere sub influența 
alcoolului.

În intervalul 22 – 26 decembrie a.c., polițiștii 
rutieri au fost prezenți pe principale artere din 
județ, totodată asigurând fluidizarea traficului în 
zona Mănăstirii Pantocrator, în vederea reducerii 
riscurilor de producere a accidentelor rutiere, 
având în vedere numărul mare de vizitatori 
înregistrat în această perioadă. 

La nivelul județului s-a acționat preventiv – 
reactiv, în filtre rutiere, în scopul descurajării și 
combaterii consumului de alcool și substanțe 

psihoactive la volan, precum și pentru prevenirea 
infracțiunilor comise cu violență, depistarea, 
identificarea și tragerea la răspundere a 
persoanelor urmărite în temeiul legii.

Astfel, polițiștii din cadrul Biroului Rutier Roșiori 
de Vede au întocmit dosar penal sub aspectul 
săvârșirii infracțiunilor de conducere fără permis și 
conducere sub influența băuturilor alcoolice, în 
cazul unui eveniment rutier soldat cu pagube 
materiale, produs pe strada Oituz din localitate. 

În urma verificărilor efectuate de către polițiști 
în bazele de date ale Poliției Române, a rezultat 
faptul că unul dintre conducătorii auto – bărbat în 
vârstă de 29 de ani, din comuna Drăgănești de 
Vede – nu posedă permis de conducere pentru 
nicio categorie de vehicule. Rezultatul testării cu 
aparatul etilotest a indicat o valoare de 0,77 mg/l 
alcool pur în aerul expirat, motiv pentru care 
bărbatul a fost condus la spital în vederea recoltării 
de probe biologice de sânge necesare în vederea 
stabilirii alcoolemiei.

În cauză a fost întocmit dosar penal sub 
aspectul săvârșirii infracțiunilor de conducere fără 
permis și conducere sub influența băuturilor 
alcoolice, cercetările fiind continuate sub 
supravegherea Parchetului de pe lângă 
Judecătoria Roșiori de Vede.

Mircea OLTEANU

Efective din cadrul Jandarmeriei Teleorman au fost la datorie în 
perioada 23–26 decembrie 2023 în zona de competență teritorială, 
astfel încât cetățenii să petreacă în siguranță minivacanța prilejuită de 
Sărbătoarea Nașterii Domnului.

În această perioadă, jandarmii teleormăneni au participat la 4 
misiuni de asigurare a ordinii publice pe timpul desfășurării 
manifestărilor religioase organizate la Mănăstirea Pantocrator din 
comuna Drăgănești Vlașca alături de colegii de la Gruparea Mobilă 
„Frații Buzești” Craiova, acționând pentru protecția participanților, 
prevenirea și combaterea faptelor antisociale, pentru a acorda sprijin 
și îndrumare cetățenilor. De asemenea, au fost executate un număr 
de 14 misiuni de patrulare independente și o misiune în cooperare cu 
Poliția, pentru prevenirea și combaterea comercializării materialelor 
pirotehnice.

Fiind o perioadă cu mai multe evenimente și manifestări religioase 
în spațiul public, misiunile Jandarmeriei au fost adaptate, astfel încât 
activitățile să se desfășoare în condiții de siguranță.

Astfel, datorită mobilizării unui dispozitiv important de ordine 
publică în stradă, dar și cu sprijinul cetățenilor care au ținut cont de 
recomandările preventive, echipajele Jandarmeriei nu s-au 
confruntat cu situații de tulburare a ordinii publice.

Pe timpul misiunilor executate în zona de responsabilitate, atât în 
sistem integrat, dar și pe timpul misiunilor de asigurare a ordinii 
publice, au fost aplicate 13 sancțiuni contravenționale, din care 2 
avertismente scrise și 11 amenzi în valoare totală de 2900 de lei 
pentru diferite fapte antisociale constatate.

Jandarmii teleormăneni mulțumesc cetățenilor care au ales să 
petreacă în mod responsabil această minivacanță și rămân la datorie 
în continuare pentru prevenirea fenomenului contravențional și 
infracțional pe raza județului nostru.

Cornelia RĂDULESCU

Mara Prod Com SRL angajează inginer auto. 
Relaţii la telefon 0247.312.854 sau la adresa de 

mail: maraflorica@yahoo.com.

Anunţ

SC MARA PROD COM SRL 
angajează manager flotă auto cu experienţă!

Detalii la nr. de telefon: 0247.312.854.

Anunţ

Polițiștii teleormăneni au 
răspuns la mai mult de 670 de incidente 

în perioada minivacanței de Crăciun

Guvernul a adoptat, în 
şedinţa de joi, proiectul referitor 
la modificarea Legii nr.132/2017 
privind asigurarea obligatorie de 
răspundere civilă auto, prin care 
se va introduce şi obligativitatea 
încheierii de poliţe RCA şi pentru 
trotinetele şi bicicletele electrice.

"Unul  d in t re ce le mai  
importante motive care justifică 
propunerea legislativă este 
p r o b l e m a t i c a  a c o p e r i r i i  
despăgub i r i lo r  v ic t ime lor  
accidentelor de circulaţie, 
persoanelor prejudiciate prin 
accidente de vehicule atunci 
când vehiculele care produc 
aceste accidente nu sunt 

înmatriculabile/înregistrabile 
însă sunt utilizate în trafic sau în 
zone private ce sunt deschise 
circulaţ ie i  publ icului” ,  se 
menţionează în expunerea de 
motive a proiectului de lege.

„Ca urmare a dezvoltării 
tehnologice, pe piaţa din 
România au intrat numeroase 
tipuri noi de vehicule motorizate, 
v e h i c u l e  c a r e  d a t o r i t ă  
caracteristicilor acestora nu se 
s u p u n  o b l i g a ţ i e i  d e  
înmatriculare/înregistrare însă 
produc accidente din care 
rezultă daune materiale, dar şi 
vătămări corporale. Unele dintre 
acestea sunt acţionate de un 

motor pur electric, altele de 
echipamente auxiliare, iar astfel 
de vehicule ar trebui luate în 
considerare la definirea noţiunii 
de 'vehicul', pentru care este 
impusă obligaţia de asigurare 
RCA în Uniunea Europeană şi 
România", conform sursei 
citate.

Ca urmare, vor intra sub 
obligaţia de asigurare şi 
vehicule care până în prezent nu 
a u  f o s t  s u p u s e  
înmatriculării/înregistrării - 
trotinete electrice, biciclete 
electrice şi alte vehicule, se mai 
menţionează în expunerea de 
motive a proiectului.

Agenţia Naţională de Administrare Fiscală atenţionează cu privire 
la o nouă campanie de mesaje false, transmise în numele instituţiei, 
prin care contribuabililor li se solicită "Fişele Client şi Fişa Furnizor 
(dacă este cazul) pentru facturile emise şi primite în luna curentă, 
pentru verificarea setărilor în sistemul eFactura", informează 
Agerpres.

"Evident că acest mesaj nu este transmis de ANAF şi recomandăm 
să nu se dea curs unor astfel de solicitări!", a transmis ANAF.

Reprezentanţii instituţiei recomandă contribuabililor să nu fie 
deschise aceste emailuri, să nu acceseze documentele anexate sau 
linkurile din conţinut şi să nu transmită bani către conturile 
menţionate.

Serviciul Spaţiul Privat Virtual, pus la dispoziţia contribuabililor, 
gratuit, a fost creat şi dezvoltat pentru o comunicare securizată cu 
instituţia.

Misiunile jandarmilor 
teleormăneni în perioada 
minivacanței de Crăciun

ANAF avertizează cu privire
 la o campanie de mesaje false 
transmise în numele instituţiei

Autoritățile de la sud de Dunăre au anunțat 
pentru anul viitor investiții de peste 600 de milioane 
de euro în proiectele de infrastructură rutieră din 
nordul Bulgariei. Astfel, după finalizarea acestora, 
românii vor putea ajunge mai repede în Grecia, 
potrivit Economica.net.

Ministrul bulgar al Dezvoltării Regionale și 
Lucrărilor Publice, Andrey Tsekov, a anunțat o 
alocare bugetară de peste 600 de milioane de euro 
pentru proiectelor de infrastructură din Nordul 
Bulgariei, potrivit Novinite.

Tsekov a evidențiat investițiile pentru 
autostrada Hemus, autostrada Ruse – Byala și 
drumul expres Vidin – Botevgrad.

Cel mai important proiect dintre acestea, pentru 
șoferii români, ar fi autostrada Ruse – Byala, parte 
din proiectul Ruse – Veliko Tarnovo, mai scrie 
Economica.net.

Amintim că, în noiembrie 2022, autoritățile 
bulgare au atribuit un contract de peste 876 de 
milioane de leva (449,71 de milioane de euro), 
pentru construirea secțiunii Ruse – Byala (40 de 
kilometri).

Traseul autostrăzii Ruse – Veliko Tarnovo are o 
lungime de 132,84 de km în total și este împărțit în 

trei secțiuni: Ruse – Byala, centura orașului Byala 
și Byala – Veliko Tarnovo.

Autoritățile din Bulgaria vor să construiască 
această autostradă cu fonduri europene, prin noul 
program operațional „Transport Connectivity” 
2021 – 2027.

Autostrada va începe la 3 km est de Podul 
Dunării lângă Ruse. Construcția autostrăzii Ruse – 
Veliko Tarnovo se numără printre prioritățile 
oficialilor de la Sofia, deoarece ruta asigură o 
legătură între țările din nord-estul Europei prin 
România și Bulgaria cu Grecia și Turcia, precum și 
între Marea Baltică și Marea Mediterană.

În ceea ce privește construcția drumului expres 
Vidin – Botevgrad, oficialii din Bulgaria estimează 
că ar trebui să fie finalizată până la sfârșitul anului 
2025, potrivit presei din țara vecină.

Planurile bulgarilor nu se opresc însă aici, 
aceștia promovând intens proiectul unui nou pod 
peste Dunăre, Giurgiu – Ruse. Mai mult, și Comisia 
Europeană ar fi pregătită să cofinanțeze 
construcția unui al treilea pod peste Dunăre între 
România și Bulgaria, precum și un proiect de 
îmbunătățire a navigației pe fluviu, potrivit 
jurnaliștilor de la sud de Dunăre.

Polițele RCA devin obligatorii pentru 
trotinete şi biciclete electrice

Planurile bulgarilor la granița cu România. Românii
 vor ajunge mai repede în Grecia



POLITIC - ADMINISTRATIV 3

Ministerul Afacerilor Interne a anunțat, miercuri 
seara, că în data de 23 decembrie a ajuns la un 
acord politic cu ministerele de Interne din Austria și 
Bulgaria pentru intrarea în Schengen cu frontierele 
aeriene și maritime începând cu luna martie 2024, 
în timp ce negocierile pentru aderarea terestră vor 
continua și anul viitor.

„În data de 23 decembrie 2023, Ministerul 
Afacerilor Interne a ajuns la un acord politic 
împreună cu ministerele omologe din Austria și 
Bulgaria privind extinderea Spațiului Schengen cu 
România și Bulgaria și aplicarea acquis-ului 
comunitar Schengen în România și Bulgaria la 
frontierele aeriene și maritime începând cu luna 
martie 2024, precum și discutarea în 2024 a 
aplicării acestuia la frontierele terestre în strânsă 
legătură cu măsurile compensatorii privind întărirea 
controlului la frontiere și aplicarea Acordului 
Dublin”, se arată în comunicatul Ministerului 
Afacerilor Interne.

Potrivit sursei citate, pe parcursul zilelor de 26 și 
27 decembrie au avut loc discuții pe canale 
diplomatice, între ministerele de interne, 
ministerele de externe, inclusiv la nivelul misiunilor 
diplomatice acreditate la UE, asupra proiectului de 

decizie a Consiliului care să încorporeze juridic 
respectivul acord politic. Aceste discuții vor 
continua în  28 decembrie 2023.

Materializarea acordului politic într-o decizie 
presupune acordul tuturor Statelor Membre UE, 
demers procedural care se va continua și mâine 28 
decembrie 2023.

„Ministerul Afacerilor Interne mulțumește 
Președintelui României, Primului Ministru și 
Ministerului Afacerilor Externe, inclusiv Misiunii 
Permanente de la Bruxelles, pentru suportul 
acordat pe parcursul negocierilor desfășurate în 
ultimele 5 luni. De asemenea, Ministerul Afacerilor 
Interne mulțumește Comisiei Europene și 
Președinției spaniole, precum și MAI Austria și MAI 
Bulgaria pentru discuțiile constructive care au 
degajat acordul politic din 23 decembrie pentru 
accesul României și Bulgariei în Spațiul Schengen. 
Ministerul Afacerilor Interne va rămâne deplin 
angajat alături de Președintele României, Primul – 
Ministru și Ministerul Afacerilor Externe în 
continuarea eforturilor diplomatice până la 
materializarea procesului printr-o decizie”, se mai 
arată în comunicat.

Majoritatea românilor sprijină libera circulație a cetățenilor 
europeni și au o imagine pozitivă despre Uniunea Europeană. Ei 
declară majoritar că au încredere în construcția europeană și 
consideră că lucrurile se îndreaptă în direcția corectă în UE, scrie 
euractiv.ro.

O mare parte dintre români (57%) continuă să evalueze situația 
economiei europene ca fiind bună, cu 33% dintre ei care apreciază 
că aceasta nu se va schimba în următoarele 12 luni, iar 31% 
considerând că aceasta chiar se va îmbunătăți. La nivel UE27, 
percepțiile sunt puțin mai sumbre, europenii fiind împărțiți în mod 
cvasi-egal între cei care cred că situației economiei europene este 
bună (45%) și cei care o consideră proastă (44%). În plus, numărul 
europenilor care cred că situația economiei UE se va îmbunătăți 
(19%) este mult sub cel al europenilor care nu cred că se va 
schimba (44%) sau chiar se va înrăutăți (28%).

Printre principalele provocări cu care se confruntă românii, la 
nivel personal sau național, sunt creșterea prețurilor, inflația și 
costul de trai (44%, ambele), sănătatea (21 și, respectiv, 18%) și 
situația financiară personală (19%) sau cea economică a țării 
(25%). Potrivit euractiv.ro, preocupările europenilor sunt similare 
la nivel personal, imigrația urcând în top până pe locul doi în ce 
privește provocările cu care se confruntă propriile țări.

Au urcat în top și preocupările privind situația internațională, ca 
provocare cu care se confruntă Uniunea Europeană în ansamblul 
ei (25% RO și 24% UE27), în contextul războiului din Ucraina și al 
crizei din Orientul Mijlociu.

În acest context, majoritatea românilor susțin măsurile și 
sprijinul acordat de UE Ucrainei (56% vs 72% UE27) și consideră 
că, prin condamnarea invaziei ruse, Uniunea apără valorile 
europene (65% vs. 75% UE27). Susținerea Ucrainei este 
exprimată și prin faptul că jumătate dintre români susțin acordarea 
statutului de țară candidată Ucrainei, pentru a deveni stat membru 
al Uniunii Europene (53% vs. 61% UE27).

Românii folosesc, ca principale surse de informare, programele 
TV, internetul, rețelele sociale sau radioul, precum și discuțiile cu 
cei apropiați. Majoritatea românilor apreciază că rețelele sociale 
sunt o modalitate modernă de a fi la curent cu temele politice (67%) 
și, în același timp, că informațiile pe aceste teme de pe rețelele 
sociale nu sunt de încredere (55%). Majoritatea europenilor (67 și, 
respectiv, 60%) sunt de aceeași părere, pe ambele subiecte.

Premierul Marcel Ciolacu a 
declarat, miercuri seara, că, din 
martie anul viitor, românii vor 
beneficia de avantajele spațiului 
Schengen pe cale aeriană și 
maritimă și a precizat că la acest 
proiect național s-a muncit 
extrem de mult.

„După 13 ani, în sfârșit 
România va intra în Schengen! 
Avem acord politic în această 

privință! Din martie anul viitor, 
români i  vor  benef ic ia  de 
avantajele spațiului Schengen pe 
cale aeriană și maritimă. Implicit, 
Portul Constanța își va crește 
exponențial importanța. De 
asemenea, sunt convins că în 
2024 vom închide negocierile și 
pentru frontiera terestră”, a 
transmis premierul într-o postare 
pe Facebook.

Marcel Ciolacu afirmă că „la 
acest proiect național s-a muncit 
extrem de mult”.

„Le mulțumesc tuturor celor 
implicați și în mod special 
colegilor mei din acest Guvern 
care au continuat demersurile 
chiar dacă anul trecut ușa 
Schengen părea comple t  
închisă!”, încheie Ciolacu.

Persoanele condamnate în prima instanţă la cel 
puţin 3 ani de închisoare vor primi obligatoriu de la 
instanţa de apel interdicţia de a părăsi România 
până la pronunţarea deciziei acesteia, prevede un 
proiect de lege depus în Parlament de deputata 
USR Oana Murariu, relatează News.ro.

Alături de interdicţia de ieşire din ţară, instanţa 
de apel va trebui, conform noului proiect de lege, să 
aplice şi măsuri de monitorizare electronică.

”Cazuri precum recenta fugă de executarea 
pedepsei a lui Cătălin Cherecheş, primarul 
municipiului Baia Mare, ori a doua fugă din ţară, tot 
pentru a scăpa de închisoare, a Elenei Udrea nu au 
cum să nu revolte opinia publică. Este clar că 
măsurile prevăzute de actuala legislaţie pentru a îi 
împiedica pe fugari sunt neîndestulătoare şi e 
nevoie de măsuri noi. Este mult mai simplu să 
limităm posibilitatea fugii din ţară, decât să 

depunem ulterior demersuri pentru a-i găsi şi a-i 
aduce în ţară, printr-un proces birocratic de multe 
ori foarte complex şi de durată”, a declarat deputata 
Oana Murariu, preşedinte al organizaţiei USR Cluj.

Alături de interdicţia de ieşire din ţară, instanţa 
de apel va trebui, conform noului proiect de lege, să 
aplice şi măsuri de monitorizare electronică.

”Adică, va fi extinsă utilizarea brăţărilor 
electronice şi în cazul celor condamnaţi la minimum 
3 ani închisoare. În acest fel, va exista un control 
mai clar asupra localizării persoanei judecate şi nu 
vom mai avea situaţii în care, chiar înaintea 
condamnării definitive, aceasta să dispară din ţară”, 
precizează USR.

”Am avut caz după caz, în special de oameni 
potenţi financiar, care au fugit ca să nu plătească 
pentru faptele lor. Nu putem asita impasibili şi să ne 
uităm cum unii sunt prinşi, alţii nu, unii sunt extrădaţi 
în România, alţi găsesc tertipuri şi portiţe legale în 
ţările gazdă pentru a nu fi trimişi înapoi. Înfăptuirea 
Justiţiei trebuie să se facă într-un stat de drept nu 
doar câteodată, ci mereu”, adaugă Oana Murariu.

USR afirmă că a solicitat constant ministrului 
Justiţiei să ia măsuri pentru ca persoanele 
condamnate să nu mai poată fugi din ţară, iar în 
martie a depus, la iniţiativa deputatului Stelian Ion, 
un proiect de modificare a Codului de procedură 
penală astfel încât magistraţii să aibă mai multe 
instrumente pentru prevenirea sustragerii de la 
executarea pedepsei. ”Proiectul este ţinut la sertar 
în Camera Deputaţilor”, mai arată formaţiunea.

Din cauza întârzierii emiterii cărții electronice de identitate la 
nivel național, Guvernul modifică legislația astfel încât românii să 
poată utiliza și cărțile de identitate emise după 31 decembrie 2023 
ca documente de călătorie în statele membre UE, precum și în 
statele terțe care le recunosc ca atare.

„Pentru a nu fi îngrădit dreptul la libera circulație până la 
punerea în circulație la nivel național a cărții electronice de 
identitate, este necesară permiterea utilizării cărților de identitate 
emise și după data de 31 decembrie 2023 ca documente de 
călătorie în statele membre ale Uniunii Europene, precum și în 
statele terțe care le recunosc ca atare.”, se arată într-un proiect de 
ordonanță de urgență care s-a aflat joi pe agenda Guvernului.

Urgența adoptării acestei ordonanțe este motivată de faptul că 
Imprimeria Națională nu a finalizat achizițiile pentru emiterea 
cărților electronice de identitate, iar legislația actuală prevede că 
pot fi utilizate ca document de călătorie în UE doar cărțile de 
identitate emise până la data de 31 decembrie 2023.

Extinderea la nivel național a emiterii cărții electronice de 
identitate se va face în cursul anului 2024, menționează Guvernul.

Eurobarometru: Majoritatea 
românilor sprijină libera 
circulație și au o imagine 

pozitivă despre UE

Decizie
 la Guvern pentru a nu

 afecta libera circulație în UE

Acord între Austria, România și Bulgaria pentru 
intrarea în Schengen cu frontierele aeriene

 și maritime din martie 2024

Ciolacu despre intrarea în Schengen: La acest 
proiect național s-a muncit extrem de mult

Proiect USR: Persoanele condamnate în prima instanţă 
la cel puţin 3 ani de închisoare să primească 

interdicţia de a părăsi România până 
la pronunţarea deciziei
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Subvențiile APIA vor fi accesate mai ușor de 
fermierii care au peste 50 de hectare, conform unei 
modificări a Planului Național Strategic. 

Agenția de Plăți și Intervenție pentru Agricultură 
nu va mai solicita acte suplimentare privind 
activitatea agricolă a unui beneficiar de subvenții 
dacă acesta depășește pragul de 50 de hectare, 
potrivit agrointel.ro. Anul acesta, pentru a dovedi 
activitatea agricolă, fermierii au fost obligați să 
prezinte la APIA acte doveditoare de la ANAF.

În modificarea propusă s-a stabilit ca în cazul 
fermierilor care ar avea dreptul la plăți ce depășesc 
5.000 de euro să fie aplicat criteriul de verificare a 
veniturilor din activități agricole, în cazul fermierilor 
care dețin o suprafață de teren agricol de maximum 
50 ha. Peste acest prag se consideră că un fermier 
îndeplinește condiția de activitate agricolă minimă, 
pragul fiind stabilit în conformitate cu prevederile 
PS, respectiv pragul maxim stabilit în intervenția 
sprijinului redistributiv complementar pentru venit în 
scopul sustenabilității, acordat fermelor mici. Prin 
noua definiție propusă, se consideră că activitatea 
agricolă minimă în cazul fermelor medii și mari este 

o activitate desfășurată în mod constant, se arată în 
argumentația care a stat la baza modificării din PNS 
ce a fost aprobată de Comisia Europeană în 
această lună.

De precizat că noua regulă se aplică începând 
cu anul de cerere 2024, adică la cererile pe care 
fermierii le vor depune primăvara viitoare.

Un argument suplimentar este și faptul că un 
fermier care exploatează o suprafață de peste 50 
ha, dispune în mod cert de o bază tehnologică 
adecvată pentru astfel de activitate, se mai arată în 
PNS.

Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din 
România (C.O.T.A.R.) atrage atenţia asupra faptului că prelungirea 
plafonării tarifelor RCA alungă atât actualii investitori din piaţa de 
asigurări, cât şi pe cei interesaţi să intre în piaţa din România. 
Continuarea prelungirii plafonării tarifelor RCA reprezintă o mare 
greşeală, scrie Bursa.ro.

Am transmis o scrisoare deschisă Premierului Marcel Ciolacu şi 
conducerii ASF, pentru a sublinia faptul că ne opunem ferm oricăror 
măsuri care vor adânci problemele existente în piaţa asigurărilor de 
răspundere civilă auto din România. O măsură pe care o vedem 
deosebit de periculoasă, mai ales ca aceasta plafonare nu a fost 
facuta la tarfele de referinta afisate de ASF. Aceasta masura va da 
ocazia unor jucatori din piata de asigurari de a justifica un viitor 
faliment care din pacate ca si precedentele va fi platit tot de catre 
asigurati .

Deşi pare un ajutor oferit românilor, de fapt, o asemenea măsură 
nu creează niciun beneficiu real consumatorilor de asigurări din 
România, lucru care a fost evident în perioada în care a fost 
aplicabilă aşa-zisa plafonare, când tarifele RCA practicate de 
asigurători au crescut cu zeci de procente faţă de tarifele anterioare. 
ASF a asistat neputincioasă la aceste creşteri.

În acelaşi timp, orice plafonare a preţurilor impusă de autorităţi 
dar nu la tarful de referinta calculat si afisat pe site-ul ASF , nu ajuta 
pe nimeni , este pentru linistea umora dar din pacate furtuna care va 
venii este inevitabila .

Astăzi, problema majoră a pieţei RCA din România o reprezintă 
numărul redus de asigurători şi concurenţa insuficientă între puţinii 
actori care au rămas pe piaţă. Reducerea numărului asigurătorilor 
RCA (cel mai mic din ultimii 15 ani) a diminuat dispersia riscurilor 
preluate de aceştia, cu impact semnificativ asupra tarifelor RCA.

Este prioritar pentru ASF să identifice soluţii care să încurajeze 
intrarea unor noi jucători serioşi pe segmentul asigurărilor RCA, cu 
consecinţa creşterii concurenţei sănătoase pe această piaţă, în 
beneficiul consumatorilor, şi nu să descurajeze potenţiali noi 
investitori, prin măsuri populiste care încalcă principii constituţionale 
şi europene.

Ne dorim cu toţii stabilitate şi predictibilitate într-o piaţă care a fost 
afectată de falimente răsunătoare, falimente care tot din motive 
populiste, greşit înţelese, nu au fost împiedicate la timp! Este timpul 
să prioritizăm adoptarea unor soluţii inteligente şi eficiente, care să 
protejeze în mod adecvat drepturile şi buzunarele şoferilor români şi 
consumatorilor de asigurări.

În acest sens, propunem reformarea cadrului legislativ, plecând 
de la următoarele direcţii principale:

- Introducerea unui sistem echitabil de stabilire a preţurilor 
poliţelor RCA, care să reflecte cât mai bine responsabilitatea şi 
disciplina în trafic a fiecărui şofer; în acest sens, este imperativ să se 
ia în considerare istoricul rutier al şoferului (nu al proprietarului auto) 
şi susţinem propunerea de a aplica o reducere proporţională a 
claselor de malus la achiziţionarea următoarei poliţe RCA, în funcţie 
de daunele produse şi, după caz, de locul producerii acestora (în 
ţară sau în afara ţării);

- Reformarea sistemului bonus-malus în asigurările de 
răspundere civilă auto; astfel, conducătorii auto vinovaţi de 
producerea accidentelor grave, care au dus la decesul unei 
persoane sau la invaliditatea permanentă a unei persoane, ar trebui 
penalizaţi şi introduşi într-ul mallus maxim, multiplicat pe un număr 
mare de ani; măsuri similare de penalizare ar putea fi aplicate şi celor 
care produc vătămări uşoare sau medii, în funcţie de gravitatea 
faptelor;

- Implementarea unor reguli care să oblige conducătorul auto 
care provoacă daune în mod repetat să plătească o parte din poliţa 
RCA, indiferent de persoana juridică sau fizică având proprietatea 
vehiculului; asocierea daunei conducătorului auto care a produs-o 
este logică, iar obligarea vinovatului să suporte parte din costul de 
achiziţionare a următoarei poliţe va descuraja comportamentul 
nedisciplinat al şoferilor în trafic.

Sistemul actual discriminează şoferii care achită anual poliţe 
RCA fără a produce nici un accident, dar care suportă în mod 
constant creşteri semnificative ale tarifelor RCA, fiind practic 
sancţionaţi pe piaţă şi obligaţi să plătească mai mult fără a avea însă 
nicio vină în producerea de accidente sau de daune.

Aşa cum s-a spus în repetate rânduri, nu este corect ca românii 
să suporte în preţ indisciplina altora!

COTAR: Prelungirea plafonării
 tarifelor RCA dar nu la tariful 

de referinţă afişat de ASF 

Farmaciile comunitare în 
mediul urban ar putea fi deschise 
în funcţ ie de necesităţ i le 
comunităţii şi de numărul de 
locuitori, potrivit unei propuneri 
legislative de modificare a 
a r t i co lu lu i  12  d in  Legea  
Farmaciei nr. 266/2008, 
depusă la Parlament, scrie 
Agrepres.

Conform pro iec tu lu i ,  
înfiinţarea unei farmacii 
comunitare în mediul urban 
se face în  funcţ ie  de 
necesităţile comunităţii şi de 
numărul de locuitori, dovedit 
prin adeverinţă eliberată de 
autoritatea administraţiei 
publice locale, după cum 
urmează: în municipiul  
Bucureşti o farmacie la 3.000 
de locuitori; în oraşele 
reşedinţă de judeţ o farmacie 
la 3.500 de locuitori; în 
celelalte oraşe o farmacie la 
4.000 de locuitori, minim două 
farmacii indiferent de numărul 
populaţiei.

Ministerul Sănătăţii publică pe 
pagina de internet proprie lista cu 
farmaciile comunitare autorizate, 

localităţile urbane unde se mai 
pot deschide, chiar dacă numărul 
populaţiei s-a redus potrivit 
recensământului populaţiei din 
2022, în conformitate cu condiţiile 
prevăzute de proiectul de lege, 
precum şi cu solicitanţii care au 

depus cereri de înfiinţare, în 
o r d i n e a  d e p u n e r i i  l o r ,  
menţionându-se data la care s-au 
înaintat cereri, mai prevede 
proiectul.

„ P r e z e n t a  p r o p u n e r e  

legislativă survine ca urmare a 
depopulării localităţilor mici 
urbane şi a eforturilor depuse la 
nivelul Ministerului Sănătăţii 
pentru a se găsi soluţii de a exista 
farmacii în oraşe unde ca urmare 
a scăderii populaţiei, conform 

recensământului populaţiei 
din 2022 şi conform legii 
actuale, se desfiinţează sau 
î ş i  r e d u c  a c t i v i t a t e a .  
Modificările propuse nu 
afectează bugetul de stat, nu 
presupun anumite cheltuieli 
bugetare, ci dorim doar o 
reg lementa re  adap ta tă  
situaţiei actuale, se creează 
competitivitate şi nu monopol 
al preţurilor practicate de o 
singură farmacie şi astfel vom 
s p r i j i n i  c o m u n i t ă ţ i l e  
îmbătrânite şi depopulate de 
locuitori tineri, în care lipsa a 
cel puţin un punct farmaceutic 
are efecte devastatoare la 

adresa protejări i  sănătăţ i i  
locuitorilor”, argumentează în 
expunerea de motive iniţiatorii.

Propunerea legislativă a fost 
depusă la Senat, ca primă 
Cameră sesizată.

Cifra de afaceri din comerţul cu ridicata (cu 
excepţia comerţului cu autovehicule şi motociclete) 
a crescut, în perioada 1 ianuarie - 31 octombrie 
2023, în termeni nominali, faţă de perioada similară 
din 2022, atât ca serie brută, cât şi ca serie ajustată 
în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de 
sezonalitate cu 1,2%, respectiv cu 3,0%, a anunţat 
Institutul Naţional de Statistică.

Conform sursei citate, cifra de afaceri din 
comerţul cu ridicata (cu excepţia comerţului cu 
autovehicule şi motociclete), serie brută, în primele 
10 luni din acest an, comparativ cu perioada 
corespunzătoare din 2022, a înregistrat o creştere, 
în termeni nominali, pe ansamblu, cu 1,2%, datorită 
creşterii comerţului cu ridicata al altor maşini, 
echipamente şi furnituri (+13,1%), comerţului cu 
ridicata al echipamentului informatic şi de 

telecomunicaţii (+11,1%), comerţului cu ridicata al 
bunurilor de consum, altele decât cele alimentare 
(+10,2%), activităţilor de intermediere în comerţul 
cu ridicata (+9,0%), comerţului cu ridicata 
nespecializat (+3,7%)şi comerţului cu ridicata al 
produselor alimentare, al băuturilor şi al tutunului 
(+1,2%). Scăderi au înregistrat comerţul cu ridicata 
specializat al altor produse (-9,1%) şi comerţul cu 
ridicata al produselor agricole brute şi al animalelor 
vii (-4,9%).

Cifra de afaceri din comerţul cu ridicata (cu 
excepţia comerţului cu autovehicule şi motociclete), 
serie ajustată în funcţie de numărul de zile 
lucrătoare şi de sezonalitate, în perioada 1 ianuarie 
- 31 octombrie 2023, comparativ cu perioada 1 
ianuarie - 31 octombrie 2022, a crescut în termeni 
nominali, pe ansamblu, cu 3,0%.

Subvențiile APIA vor fi accesate mai ușor de 
fermierii care au peste 50 de hectare

Proiect: O farmacie la 4.000 de locuitori în fiecare 
oraş, dar nu mai puțin de două, indiferent 

de numărul populaţiei 

INS: Cifra de afaceri din comerţul cu ridicata 
a crescut în primele 10 luni
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Mail: maraflorica@yahoo.com   www.motel-restaurant-mara.ro

Cazare: În camere double sau single room

Organizăm: Nunţi, Mese festive, Simpozioane, Recepţii, Petreceri pentru copii

Mobil: 0723.148.613; Tel/Fax. Receptie motel: 0247.443.308
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Durata de ridicare și radiere a 
s a n c ț i u n i i  d i s c i p l i n a r e  d e  
desfacerea contractului de muncă 
este extinsă de Ministerul Educației 
pe o perioadă de șapte ani școlari, 

de la 12 luni, cât era în prezent, 
scrie Edupedu.ro. Potrivit unui 
anunț al instituției, „cadrele 
d i d a c t i c e  s a n c ț i o n a t e  c u  
d e s f a c e r e a  d i s c i p l i n a r ă  a  
contractului individual de muncă nu 
pot ocupa posturi didactice/catedre 
în învățământul preuniversitar de 

stat pentru o perioadă de șapte ani 
școlari”.

În prezent, potrivit legislației 
existente până la intrarea în 
vigoare a legii 198/2023, perioada 

aceasta era de maximum 12 luni, 
după care avea loc reabilitarea 
persoanei și aceasta se putea 
reangaja în învățământ, conform 
analizei Federației sindicatelor 
„ S p i r u  H a r e t ” ,  m a i  s c r i e  
Edupedu.ro.

P o t r i v i t  l e g i i  1 9 8 / 2 0 2 3 ,  

reprezintă abateri disciplinare ale 
personalului didactic de predare și 
se sancționează potrivit art. 210, 
dacă nu sunt săvârșite în astfel de 
condiții încât, potrivit legii penale, 
să constituie infracțiune: faptele de 
violență fizică și/sau verbală 
îndreptate împotriva elevilor sau a 
colegilor; orice fapte sau atitudini 
care pot pune în pericol sănătatea 
și integritatea fizică sau psihică a 
antepreșcolarilor/preșcolarilor/ 
elevilor; manifestarea convingerilor 
politice și prozelitismul religios în 
spațiul școlar; activitatea de 
desfășurare a meditațiilor cu elevii 
de la propria clasă; încălcarea 
dispozițiilor legii, a obligațiilor din 
prezentul titlu, a normelor statutului 
profesiei, deciziilor obligatorii ale 
organelor profesiei la nivel național 
sau ale unității de învățământ al 
cărei angajat este sau în cadrul 
căreia prestează activități de 
predare-învățare-evaluare cu 
antepreșcolarii/preșcolarii/elevii; 
fapte de natură să aducă atingere 
imaginii, demnității sau drepturilor 
copi i lor/elevi lor și  famil i i lor 
acestora ori să prejudicieze 
o n o a r e a  ș i / s a u  p r e s t i g i u l  
un i tă ț i i / ins t i tu ț ie i ,  in teresu l  
învățământului.

Apelul național de proiecte Erasmus+ pentru 2024, dar și 
apelul la nivel european cu procedurile Comisiei Europene, 
alături de ghidul oficial al acestui program de mobilitate 
pentru anul viitor au fost publicate recent pe platforma 
erasmusplus.ro, potrivit Edupedu.ro. Termenul limită 
principal pentru depunerea cererilor de finanțare de către 
școlile și universitățile din țară este 20 februarie 2024, 
potrivit apelului național.

Aceste documente stabilesc calendarele (termenii limită 
pentru anul respectiv) și pașii prin care o școală, un liceu sau 
o universitate pot depune candidaturi și se pot înscrie în 
proiecte de mobilitate cu profesorii și elevii, respectiv 
studenții.

În ele sunt prevăzute condițiile pentru parteneriate între 
unitățile de învățământ, durata parteneriatelor, sumele 
alocate plecărilor din țară, dar și detalii despre fiecare din 
domeniile eligibile: “Tineret”, “Sport”, “Educație școlară”, 
“Universitar”, “Formare profesională (VET) și Educația 
Adulților”, potrivit informațiilor din apelul național de 
proiecte.

Pentru ca o organizație sau instituție de învățământ să 
aplice pentru un proiect Erasmus+, fie în calitate de 
coordonator, fie în calitate doar de participant, ea trebuie să 
obțină un cod OID (Organisation ID) pe care îl folosește la 
identificarea pe rețeaua participanților, unde se regăsesc 
detalii despre ea, istoricul și o descriere, pentru găsirea de 
parteneri în viitoare proiecte, mai scrie Edupedu.ro.

Un element de noutate de anul trecut, păstrat și în ghidul 
din prezent, este faptul că școlile pot aplica pentru finanțarea 
unor mobilități și, apoi, având experiență în scrierea 
proiectelor, pentru o acreditare care le permite să nu mai 
treacă anual prin procesul de evaluare.

Acest lucru înseamnă că școlile mici sau care aplică 
pentru prima dată au mai multe șanse la depunerea unui 
proiect pentru primirea finanțării, fără să trebuiască să fie în 
concurență cu școli care desfășoară programe Erasmus de 
peste 10 ani, de exemplu, spune pentru Edupedu.ro. 
Nicușor Ciobanu, responsabil de Comunicare la Agenția 
Națională pentru Programe Comunitare în Domeniul 
Educației și Formării Profesionale (ANPCDEFP), agenția 
care gestionează implementarea Erasmus în România.

Profesorii, educatorii și învățătorii cărora le este 
desfăcut contractul de muncă pe motive disciplinare

 nu mai pot să se reangajeze în școli timp 
de șapte ani școlari

Adesea, nivelurile ridicate de colesterol nu-și fac 
simțită prezența în stadiile incipiente. De aceea, 
poartă și porecla de ucigaș tăcut.

Când este în exces, această substanța grasă care 
circulă prin sânge, poate crește riscul de atac de cord 
și accidente vasculare cerebrale periculoase, fără ca 
tu să fii conștient. 

Simptomele acumulării de colesterol, cunoscută și 
sub denumirea medicală de ateroscleroză, pot să nu 
apară până când nu există un blocaj semnificativ.

Cu toate acestea, atunci când simptomele se 
manifestă, ele pot varia în funcție de artera afectată. 
De exemplu, în cazul unei artere coronariene, s-ar 
putea să experimentezi simptome precum durere în 
piept (angina pectorală) sau dificultăți de respirație, 
mai ales în timpul activității fizice.

Dacă este vorba despre arterele care duc la creier, 
s-ar putea să apară amorțeală sau slăbiciune bruscă 
în brațe sau picioare, dificultăți de vorbire sau vorbire 
neclară, sau căderea mușchilor feței. Acestea sunt 
simptome ale unui accident vascular cerebral și 
necesită asistență medicală imediată.

Prin urmare, dacă observi oricare dintre semnele 

de avertizare menționate, este esențial să soliciti 
imediat asistență medicală, deoarece acestea sunt 
simptome grave care pot indica un atac de cord sau un 
accident vascular cerebral.

Simptomele fizice ale colesterolului apar când 
afecțiunea s-a dezvoltat în timp. În multe cazuri, 
oamenii nu știu că au colesterolul ridicat până când 
suferă un atac de cord sau un accident vascular 
cerebral, care sunt evenimente grave de sănătate care 
pot apărea atunci când acumularea de colesterol duce 
la blocaje în arterele care alimentează inima sau 
creierul.

A fost lansat 
apelul național de proiecte

 Erasmus+ 2024 pentru 
școli și universități

România intenționează să adere la Programul pentru 
evaluarea internațională a competențelor adulților 
(PIAAC), program prin care Organizația pentru 
Cooperare și Dezvoltare Economică (OCDE) evaluează 
competențe-cheie ale adulților cu vârste între 16-65 de 
ani, potrivit unei note de informare inclusă pe agenda 
ședinței de joi a guvernului, scrie Edupedu.ro. PIAAC este 
o „PISA pentru adulți”, una dintre principalele evaluări în 
domeniul educației și formării dezvoltat de organizația 
internațională, aflat acum în al doilea ciclu de studiu.

Nota de informare precizează că de participarea 
României la PIAAC să se ocupe împreună Ministerul 
Educației și Ministerul Muncii și Solidarității Sociale, 
„având în vedere plaja de vârstă a populației țintă, precum 
și gradul înalt de complexitate”. 

PIAAC evaluează competențele-cheie ale persoanelor cu vârste între 16 și 65 de ani și, după cum se 

menționează în nota de informare, „colectează și 
prelucrează date privind competențele cheie și alte 
competențe generice pe care adulții le utilizează la locul 
de muncă examinând relațiile dintre acestea și rezultatele 
sociale și economice”.

Programul evaluează capacitatea populației adulte în 
trei zone-cheie: citire, calcul, capacitatea de rezolvare a 
problemelor. În plus, PIAAC evaluează capacitatea 
persoanelor de a utiliza competențele aferente în mediul 
familial, la muncă, respectiv în societate. În prezent, peste 
40 de țări și teritorii participă la evaluarea internațională, 
mai scrie Edupedu.ro.

Participarea la PIAAC presupune două tipuri de 
cheltuieli – cele de punere în aplicare a evaluărilor la nivel 
local, de circa 2,5 milioane de euro, respectiv cele 
„internaționale”, de circa 600.000 de euro.

România vrea să adere la Programul 
pentru evaluarea internațională a competențelor adulților

Semne care arăta că ai colesterolul prea mare



8 DIVERSE

Într-un compartiment de tren călătoreau o babă și un 

tânăr. Tânărul mesteca gumă.

Se uita baba la el, se tot uită și la un moment dat îi zice:

- Degeaba vorbești, maică, cu mine, eu sunt surdă...

 ***

- Bulă, tu îți ajuți nevasta la treburile casnice?

- Cum să nu... când matură, ridic picioarele!

Pastila de râs

Anul 2024 nu pare că va aduce o 
avalanşă de filme aşa cum ar fi 
sperat Hollywood-ul, care încă se 
confruntă cu impactul pandemiei 
Covid şi al recentelor greve, 
transmite News.ro. Multe filme care 
urmau să apară anul viitor au fost 
amânate până în 2025 – inclusiv 
“Mission: Imposibil” a lui Tom 
Cruise, dar şi filmul live al Disney 
“Snow White”.

“One Life”, din 1 ianuarie în 
Marea Britanie

În perioada premergătoare celui 
de-al Doilea Război Mondial, 
Nicholas Winton a contribuit la 
salvarea vieţilor a sute de copii, 
majoritatea evrei. El a organizat o 
serie de călătorii cu trenul pentru ca 
aceştia să poată scăpa din 
Cehoslovacia ocupată şi să ajungă 
în Regatul Unit. Filmul prezintă în 
detaliu munca sa eroică de la 
sfârşitul anilor 1930, precum şi 
reflecţiile sale de mai târziu, când 
povestea sa neştiută a fost 
dezvăluită publicului în cadrul 
emisiunii “That's Life” de pe BBC 
One, în 1988. Johnny Flynn şi Sir 
Anthony Hopkins îi interpretează pe 
Winton cel tânăr şi pe cel bătrân.

“The Holdovers”, din 19 
ianuarie

În anii '70, un profesor de la o 

şcoală exclusivistă de băieţi se 
vede nevoit să aibă grijă de un grup 
de elevi care nu se pot întoarce 
acasă în vacanţă. În acest film, 
regizorul Alexander Payne se 
reîntâlneşte cu Paul Giamatti, la 
a p r o a p e  2 0  d e  a n i  d u p ă  
“Sideways”. “The Holdovers” este 
un posibil nominalizat la Oscar 
pentru cel mai bun film. Giamatti ar 
putea intra în cursa pentru cel mai 
bun actor, în timp ce Da'Vine Joy 
Randolph, care o interpretează pe 
administratoarea cantinei şcolii, 
este una dintre favoritele pentru cea 
mai bună actriţă în rol secundar.

“The Zone of Interest”, din 2 
februarie

Filmul regizorului Jonathan 
G l a z e r  d e s p r e  H o l o c a u s t  
analizează evenimentele prin 
prisma vieţii de familie de zi cu zi a 
comandantulu i  lagărulu i  de 
concentrare de la Auschwitz. 
Adaptat liber după romanul din 
2014 al lui Martin Amis, accentul pe 
banalitatea răului pune întrebări 
dificile despre cum oameni aparent 
obişnuiţi pot fi implicaţi în comiterea 
unor acte atât de rele. Datorită 
impulsului tot mai mare de la 
premiera de la Cannes, filmul ar 
putea avea rezultate deosebit de 
bune la Baftas şi Oscaruri.

“Bob Marley: One Love”, din 
14 februarie

Un f i lm biograf ic despre 
legendarul cântăreţ, care îi 
urmăreşte viaţa, de la ascensiunea 
sa spre faimă în anii 1960 până la 
moartea sa la începutul anilor 1980. 
Kingsley Ben-Adir joacă rolul lui 
Marley, iar Lashana Lynch o 
interpretează pe soţia sa, Rita. 
Printre producătorii filmului se 
numără fiul lui Bob Marley, Ziggy, 
fiica Cedella şi soţia sa Rita, în timp 
ce James Norton îl interpretează pe 
Chris Blackwell, fondatorul casei de 
discuri Island Records.

“Back to Black”, din 12 
aprilie

A m y  W i n e h o u s e  e s t e  
recunoscută la nivel mondial ca 
fiind unul dintre cele mai mari 
talente muzicale din Marea Britanie, 

cu zeci de milioane de discuri 
vândute şi nenumărate premii. 
Acest film biografic este regizat de 
Sam Taylor-Johnson şi o are în rolul 
lui Winehouse pe Marisa Abela. 
Producătorii filmului promit că 
pelicula va pune în valoare “geniul 
extraordinar, creativitatea şi 
onestitatea” lui Winehouse.

“Despicable Me 4”, din 12 
iulie

“Despicable Me 3” a avut 
încasări de peste 1 miliard de dolari 
(780 de milioane de lire sterline) la 
box office-ul global în 2017, aşa că 
era inevitabilă continuarea. Detaliile 
despre scenariu sunt încă puţine, 
dar au existat unele sugestii că fanii 
îi vor vedea pe copiii adoptaţi ai 
super-răufăcătorului reformat Gru 
(Steve Carell) implicându-se mai 
mult în liga anti-răufăcători a lui Gru 
şi a soţiei sale Lucy (Kristen Wiig).

“Alien: Romulus”, din 16 
august

Acesta va fi cel de-al nouălea 
episod din seria de filme “Alien”. 
Este un film de sine stătător, plasat 
între originalul şi terifiantul “Alien” şi 
continuarea sa plină de acţiune, 
“Aliens”. Se ştiu puţine lucruri 
despre intrigă, dar se aşteaptă ca, 
ca de obicei, să prezinte xenomorfi 
– extratereştrii sălbatici care se 
reproduc prin folosirea unor 
îmbrăţişări ale feţei pentru a-şi 
implanta ouăle în corpuri vii. Ridley 
Scott, care a regizat primul film 
“Alien”, va produce filmul. Fede 
Álvarez, omul din spatele remake-
ului “Evil Dead” din 2013, va fi 
regizor.

“Gladiator 2”, din 22 
noiembrie

După originalul din 2000, 
această continuare îl are în centru 
pe Lucius, care a apărut în primul 
film ca nepotul tânăr al lui 
Commodus, interpretat de Joaquin 
Phoenix. Lucius, mai în vârstă, 
interpretat de Paul Mescal, se 
întoarce după mai bine de un 
deceniu de stat în pustietate. În 
distribuţie vor fi Denzel Washington 
şi Pedro Pascal, în timp ce revin 
Connie Nielsen şi Derek Jacob.

La Berbeci totul 
va fi despre călătorii, 
fie ele scurte sau pe 
distanțe lungi. Cert 
este că aventura și 
creativitatea nu vor 
lipsi.

Taurii trebuie să aibă 
grijă azi de planul 
sentimental. Tindeți să 
fiți impulsivi și să spuneți 
lucruri care vor răni 
sentimentele partenerul 
de viață, așa că… 
atenție la exprimare.

Idei le bune ale 
Gemenilor vor fi puse 
în valoare în proiectele 
de echipă. Putem 
s p u n e  c ă  a s t ă z i  
sunteți o inspirație 
pentru ceilalți.

Racii vor rezolva 
ceva legat fie de 
a f a c e r i ,  f i e  d e  
dragoste. Este vorba 
despre o împăcare, 
în niciun caz de 
discuții aprinse.

Horoscop 29 Decembrie

BERBEC TAUR GEMENI RAC

LEU FECIOARĂ BALANŢA SCORPION

SĂGETĂTOR CAPRICORN VĂRSĂTOR PEŞTI

Leii sunt plini de 
energie iar asta îi 
ajută în proiectele 
de mare amploare. 
To t u ș i ,  n u  v ă  
suprasolicitați.

Și nativii Fecioară 
sunt energici. Aveți 
suficient curaj de a 
schimba regulile 
jocului și este un 
moment bun pentru 
regăsire.

Balanțele primesc 
o ofertă interesantă 
de care trebuie să 
țină cont. Poate fi 
vorba despre un nou 
p r o i e c t  s a u  o  
poveste de dragoste.

Scorpionii se află 
pr intre preferaț i i  
astrelor. Sunt plini de 
iubire, compasiune 
ș i  r o m a n t i s m .  
Profitați și împărțiți și 
cu ceilalți.

Săgetătorii vor ca 
cei din jur să trateze 
cu seriozitate tot ce 
aleg ei să facă. Dar, 
fiți atenți la orice 
detaliu care vi se 
pare în neregulă.

Capricornii trebuie 
să pregătească o 
sumă consistentă 
pentru o achiziție 
importantă. Dacă este 
ceva urgent, nu mai 
amânați şi rezolvați azi

Vărsător i i  pot  
finaliza o relație din 
cauza modului în 
care sunt tratați. Vor 
mai multă libertate 
ș i  v o r  f a c e  
schimbări radicale.

Nativii Pești ar 
trebui să își rezerve 
energia doar pentru 
l u c r u r i l e  c a r e  
contează cu adevărat, 
pentru că altfel riscă 
să fie extenuați.

Filme de văzut în 2024 și când apar ele

Când eram copii, ne 

bucuram de iernile de 

b a s m ,  c â n d  z ă p a d a  

acoperea totul în alb și ne 

jucam cu prietenii pe uliță. 

Ne făceam Oameni de 

Zăpadă ce ne priveau cu 

ochi de cărbune și ne 

imaginam că sunt prietenii 

noștri. Se simțea Spiritul 

sărbătorilor în colindele 

frumoase pe care le 

cântam la ușa vecinilor și în 

mirosul de cozonac și de 

brad din casă. Ne așteptam cu nerăbdare să primim cadouri 

de la Moș Crăciun și să ne adunăm cu familia la masa festivă.

Acum, totul pare să se fi schimbat. Tehnologia a luat locul 

tradițiilor și ne-a făcut să ne îndepărtăm de natură și de 

semeni. Acum alergăm către nicăieri fără să mai simțim 

frumosul. Ne petrecem timpul în fața ecranelor și uităm să 

ne bucurăm de lucrurile simple. Ne cumpărăm cadouri 

scumpe și impersonale și uităm să ne oferim afecțiune și 

recunoștință. Ne pierdem în agitația și stresul cotidian și 

uităm să ne relaxăm și să ne distrăm.

Ce putem face pentru a redescoperi magia sărbătorilor 

de iarnă? Cum putem să ne reconectăm cu noi înșine și cu 

ceilalți? Cum putem să ne reamintim de copilăria noastră și 

de valorile care ne-au format?

Iată câteva sugestii care ne pot ajuta să ne îmbunătățim 

starea de spirit și să ne bucurăm mai mult de această 

perioadă:

- Să ieșim mai mult la aer curat și să ne jucăm în zăpadă, 

dacă avem norocul să avem zăpadă. Să facem Oameni de 

Zăpadă, să ne dăm cu sania, să ne batem  cu bulgări sau să 

facem Îngeri în zăpadă. Să ne simțim ca niște copii din nou și 

să ne distrăm fără griji.

- Să ascultăm colinde și să le cântăm împreună cu cei 

dragi. Să ne aducem aminte de versurile care ne-au încântat 

și de melodiile care ne-au emoționat. Să ne lăsăm inspirați de 

mesajele de pace, iubire și speranță pe care le transmit.

- Să pregătim prăjituri și băuturi tradiționale și să le 

împărțim cu familia, prietenii sau vecinii. Să ne bucurăm de 

gustul și de aroma lor și să ne amintim de rețetele pe care le-

am învățat de la bunici sau părinți. Să ne împărtășim povești 

și amintiri legate de ele.

- Să alegem cadouri cu grijă și cu inimă, nu cu portofelul. 

Să ne gândim la ce le-ar plăcea și le-ar folosi celor cărora le 

oferim, nu la ce este la modă sau la ce este mai scump. Să le 

personalizăm și să le însoțim de un mesaj frumos și sincer. 

Să le dăm cu dragoste și să le primim cu recunoștință.

- Să ne rezervăm timp pentru noi și pentru cei dragi. Să 

ne relaxăm și să ne odihnim după un an greu și plin de 

provocări. Să ne bucurăm de prezența și de compania 

celorlalți și să le arătăm cât de mult îi iubim și îi apreciem. Să 

ne exprimăm sentimentele și să ne ascultăm nevoile.

Sărbătorile de iarnă sunt o ocazie minunată de a ne 

reîntoarce la esențial și de a ne reînnoi energia și optimismul. 

Să nu lăsăm ca tehnologia să ne fure frumusețea și bucuria 

lor. Să ne reamintim de iernile de basm de altădată și să le 

recreăm în prezent. Să ne simțim ca niște copii din nou și să 

ne trăim viața cu entuziasm și cu speranță.

Mihail TĂNASE

Cum s-au 
schimbat sărbătorile de 

iarnă de-a lungul timpului

România reală



Î n  p e r i o a d a  2 6 - 3 0  
d e c e m b r i e  2 0 2 3  s e  
desfășoară Jocurile Balcanice 
U'16 la baschet feminin.

Competiția se desfășoară 
în țara noastră, la Târgoviște, 
iar România participă cu două 
reprezentative: România U16 
și România U15.

Din echipa României U15 
fac parte și două sportive de la 
C l u b u l  S p o r t i v  Ș c o l a r  
Alexandria: Ioana Velcea și 
Alexia Babadac, alături de 
antrenorul principal, Mădălin 
Piperea.

Dorim succes echipelor României, sportivelor noastre și 
antrenorului Mădălin Piperea.

Cornelia RĂDULESCU

Iga Świątek, Eileen Gu și Coco 
Gauff sunt cele mai bine plătite în 
ultimele 12 luni, jucătoarele de 
tenis continuând să domine 
clasamentul anual al salariilor, 
scrie Forbes.

În condițiile în care Serena 
Williams s-a retras și Naomi 
Osaka a fost ținută pe tușă pentru 
un an, deoarece s-a recuperat 
după accidentări și apoi după 
naștere, lista celor mai bine plătite 
sportive din lume are un nou nr. 1: 
Iga Świątek, în vârstă de 22 de 
ani, vedeta poloneză de tenis 
care a câștigat aproximativ 23,9 
milioane de dolari în 2023 (înainte 
de impoz i te  ș i  onorar i i le  
agenților). De când Forbes a 
introdus acest clasament în 2008, 
Maria Sharapova este singura 
femeie, în afară de Williams și 

Osaka, care a revendicat 
coroana, domnind timp de opt ani 
consecutivi până când Williams a 
preluat conducerea în 2016.

Douăsprezece dintre cele mai 
bine plătite 20 de sportive din 

lume și nouă dintre primele 10 din 
lume provin din acest sport, care 
oferă premii considerabile în bani 
și oportunități ample de marketing 
pentru sportive.

Golful și fotbalul au fiecare 
câte două sportive reprezentați în 
top 20 din acest an, iar 
b a d m i n t o n u l ,  b a s c h e t u l ,  
g imnast ica și  schiul  l iber 
completează lista cu câte o 
sportivă.

Împreună, cele 20 de femei cu 
cele mai mari venituri au câștigat 
aproximativ 226 de milioane de 
dolari în 2023.
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La dispoziţia cetăţenilor

Carmencita Constantin, 
preşedinta Federaţiei Române 
de Gimnastică, a declarat, 
pentru Agerpres, că 2023 a fost 
un an cu obiective îndeplinite, 
dar şi cu multe frământări şi 
aşteptări.

Calificarea echipei feminine 
de gimnastică a României la 
Jocurile Olimpice după o pauză 
de 12 ani a fost în opinia 
preşedintei FRG "o mare 
reuşită".

"2023 a fost un an cu 
obiective îndeplinite, cu multe 
împliniri, dar şi cu multe 
frământări şi aşteptări. În final, 
când tragem linie, un an foarte 
bun. Cal i f icarea echipei  
feminine la Jocurile Olimpice 
este ceea ce ne-am dorit 
extraordinar de mult, pentru că 
noi aveam oricum certitudinea 
unor calificări individuale. 
Anterior i-am văzut pe Larisa 
Io rdache  ş i  pe  Mar ian  
Drăgulescu singuri pe drumul 
calificării olimpice şi cât de greu 
le-a fost, iar acest lucru ne-a 
făcut să ne ambiţionăm foarte 
tare şi să strângem rândurile, 
de la federaţie, la antrenori, 
sportivi şi părinţi, în aşa fel 
încât să avem o participare 
p u t e r n i c ă  ( n . r .  -  l a  
Campionate le Mondia le)  
finalizată cu o mare reuşită", a 
s u b l i n i a t  C a r m e n c i t a  
Constantin.

În opinia sa, gimnastica 
românească a început să facă 
paşi în direcţia corectă, 
crescând din punct de vedere 
numeric la bază în ultima 
perioadă.

Obiect ivele Federaţ ie i  
Române de Gimnastică în 
2 0 2 4  s u n t  l e g a t e  d e  
par t ic iparea la  Jocur i le  
Olimpice de la Paris.

"Evident că ne pregătim 
pentru medalii, nu există 
sportiv să aibă alt obiectiv 
decât medalia. Noi însă trebuie 
să fim conştienţi de faptul că 
atunci când actuala campioană 
olimpică şi mondială Simone 
Biles participa la prima sa 

Olimpiadă, fetele din echipa 
României de acum păşeau 
pr ima oară  în  sa la  de  
gimnastică. E un decalaj de 
patru ediţii ale Jocurilor 

Olimpice. Sigur că puterea 
tinereţii e acolo şi am văzut-o la 
Campionatele Mondiale, iar noi 
a v e m  î n c r e d e r e  c ă  ş i  
psihologic, pentru că singurul 
nostru handicap major este 
presiunea venită din prezenţa 
la o competiţie multisport, la o 
măreţie cum oferă o Olimpiadă. 
Dar eu am mare încredere în 
gimnastele noastre, sunt 
dornice. Aş vrea să fim toţi 
optimişti şi toată ţara să 
gândească: 'Da, gimnastica 
poate'. Şi dacă toţi vom gândi 
aşa, energia noastră pozitivă le 
va ajuta foarte mult la Paris să 
fie mai puternice în fiecare clipă 
în care vor concura. Noi ne 
dorim ca echipa să intre în 
primul rând în finala pe echipe, 
pentru că în finală concursul 
este de la zero. Aşa că 
niciodată să nu spui niciodată", 
a  a d ă u g a t  C a r m e n c i t a  
Constantin.

Sabrina Maneca Voinea 
(gimnastică artistică feminină), 
Andrei Muntean (gimnastică 
artistică masculină) şi David 
G a v r i l o v i c i  ( g i m n a s t i c ă  
aerobică) au fost desemnaţi cei 

mai buni gimnaşti români ai 
anului de către Comitetul 
Executiv al Federaţiei Române 
de Gimnastică, pe baza 
rezultatelor din 2023.

E c h i p a  f e m i n i n ă  a  
României, în componenţa Ana 
Maria Bărbosu, Sabr ina 
Maneca Voinea, Lilia Cosman, 
Amalia Ghigoarţă, Andreea 
Preda şi Ella Oprea Creţu, s-a 
calificat la Jocurile Olimpice de 
la Paris din 2024, după ce s-a 
clasat pe locul 10 în calificările 
ediţiei a 52-a a Campionatelor 
Mondiale de gimnast ică 
artistică de la Anvers. Echipa 
României revine la Jocurile 
Olimpice după o pauză de 12 
ani, ultima sa prezenţă fiind la 
Londra, în 2012.

În schimb, echipa masculină 
(Robert Burtănete, Roland 
Modoianu, Andrei Muntean, 
Emilian Neagu şi Nicholas 
Ţarcă) a ratat calificarea la JO 
de la Paris, ocupând locul 16 în 
clasament la Campionatele 
Mondiale de la Anvers.

Gimnast ica mascul ină 
românească va fi reprezentată 
la Paris de Andrei Muntean, cel 
care s-a calificat la Jocurile 
Olimpice de anul viitor după ce 
s-a clasat pe locul 30 în 
calificările la individual compus 
de la CM de la Anvers.

SPORT

Basketball Balkanic Games

Cele mai bine plătite sportive
 din lume în 2023

Retrospectivă 2023
Gimnastică: 2023 

a fost un an cu obiective îndeplinite, 
dar şi cu multe frământări şi aşteptări
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Ultimii ani ne-au demonstrat 
că vremea nu mai este cum ne 
povesteau părinții sau bunicii. 
Iernile în care zăpada era 
nelipsită de Crăciun au apus. 
Satele erau îmbrăcate în haine 
albe de zăpadă, iar orașele erau 
încremenite de omăt. Poveștile 
rudelor cu mai experiență în 
viață par să confirme ceea ce și 
șt i ința spune. Lumea se 
schimbă, vremea se schimbă, 
iar ce era în urmă normal cu 100 
de ani în urmă, acum poate 
părea interesant sau dubios.

D i n  p u n c t  d e  v e d e r e  
calendaristic, începând cu luna 
Decembrie,  temperatur i le  
trebuie să fie la cotele cele mai 
mici. Cu toate acestea, există 
sărbători când termometrele nu 
scad sub 10 grade, lucru 

neobișnuit. Decembrie, Ianuarie 
și Februarie sunt desemnate ca 
f i ind cele mai fr iguroase 
perioade ale anului în România.

Pentru a face o paralelă între 
perioade, ne vom raporta la anul 
1985/1986 și 2022/2023. Vedem 
cum temperaturile diferă mult, 
fiind vizibilă o accentuare a idee 
de încălzire globală.

Decembrie 1985: temp. 
maximă 15 grade, temp. minimă 
-5 grade;

Decembrie 2022: temp. 
maximă 20 grade, temp. minimă 

-4 grade;
Ianuarie 1986: temp. maximă 

15 grade, temp. minimă -5 
grade;

Ianuarie 2023: temp. maximă 
17 grade, temp. minimă -4 
grade;

Februar ie 1986: temp. 
maximă 6 grade, temp. minimă -
13 grade;

Februar ie 2023: temp. 
maximă 20 grade, temp. minimă 
-4 grade;

Din această comparație 
putem deduce faptul că iernile 
erau mai aprige în urmă cu zeci 
de ani decât sunt acum. 
Temperaturile sunt mai calde, 
zăpezile întârzie să apară, iar 
din acest motiv oamenii au de 
suferit. Lipsa zăpezii în anumite 
regiuni geografice duce la o 
întârziere a producerii agricole, 
iar ulterior se transformă în 
creșterea prețurilor la raft.

Cu toate acestea, există 
perioade în care vremea ne 
poarte surprinde. De-a lungul 
istoriei, au existat episoade în 
care mama natură ne-a arătat de 
ce este capabilă.

În 1942, comuna Bod, din 
apropiere cu Brașov, a devenit 
celebră în România. Aici a fost 
înregistrată cea mai mică 
temperatură din țara noastră. 
Cele -38,5 grade Celsius au 
transformat ziua aceasta în una 
memorabilă, fiind cea mai mică 
tempera tu ră  în reg is t ra tă  
vreodată în România. Minima 
zilei de 25 ianuarie 1942 a fost 
de -38,5 grade Celsius, iar 
maxima de doar -5,5.

Restaurantul “Riviera” din cadrul Complexului 
turistic “Mara” organizează la cererea 
dumneavoastră nunți, botezuri, simpozioane, baluri, 
banchete, orice tip de recepție și sărbătorirea 
oricăror evenimente din viața dumneavoastră.

În mod excepțional, Restaurantul “Riviera” vă 
oferă în anul 2023 posibilitatea de a organiza în 
zilele de sâmbătă și duminică nunți și botezuri, 
indiferent de numărul invitaților.

Pentru relații suplimentare vă așteptăm la 
sediul unității din zona Peco sau 

la telefon: 0723.148613.

Oferim spre închiriere 
3 spații comerciale: 102 
mp spațiu birouri și spațiu 
depozitare 280 mp, grupuri 
sanitare, centrală termică 
pentru fiecare din cele 3 
spații, tablou electric 
individual, spațiu parcare.

Acesta este situat în Alexandria, str. Dunării (fost 
Sabatiny).

Spațiile sunt dotate cu sistem de supraveghere video.
Pentru alte detalii suplimentare ne puteți contacta la 

numărul de telefon: 0247.312.854.

Oferim spre închiriere 
spațiu comercial în suprafață 
de 231 mp.

Acesta este situat în 
Alexandria, str. Libertății – 
magaz ine Adonis  e ta j  
( d e a s u p r a  B ă n c i i  
Transilvania).

Pentru alte detalii suplimentare ne puteți contacta la 
numărul de telefon: 0247.312.854.

Oferim spre închiriere spațiu situat în Alexandria pe 
str. Mihăiță Filipescu nr. 9 (fostul sediu al vechii Biblioteci 
Județene) cu o suprafață totală de 660 mp – ideal birouri și 
teren în suprafață de 1400 mp, cu următoarele dotări:

-18 încăperi, fiecare dotată cu AC
-4 holuri
-3 grupuri sanitare+1 toaletă ecologică pentru persoane 

cu dizabilități
-2 spații depozitare la subsolul clădirii
-centrală termică
-conexiune la internet
-sistem supraveghere video
-13 locuri de parcare
Pentru alte detalii suplimentare ne puteți contacta la 

numărul de telefon: 0247.312.854.

ANUNŢURI

S.C MARA PROD COM SRL angajează persoana de sex masculin, cu studii superioare, cu 
experiența in domeniul administrativ. Mai multe detalii la telefon 0247.312.854 sau mail: 
maraflorica@yahoo.com

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață utilă de 201 mp, situat în Alexandria, str. 

Libertății, zona Burnas-Profi. Spațiul este amenajat pentru supermarket. Pentru detalii 
suplimentare, ne puteți contacta la nr de tel: 024312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață de 500 mp, situat în Alexandria, str 

Libertatii - magazin Venus etaj (deasupra magazinului Profi). Pentru detalii suplimentare ne puteți 
contacta la nr de tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață de 120 mp, situat în Alexandria, str 

Libertății - magazin Venus parter (lângă Clinica Sante). Pentru detalii suplimentare ne puteti 
contacta la nr de tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre inchiriere spațiu comercial în suprafață de 195 mp, situat în Alexandria, str. 

Libertății - magazin Adonis Parter (lângă magazinul DM). Oferim facilitati la plata chiriei pentru 
eventualele îmbunătățiri aduse spațiului. Pentru detalii suplimentare ne puteți contacta la nr de tel: 
0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial, recent renovat, în suprafață de 405 mp, ideal birouri, 

situat în Alexandria, str. Libertății (fostul sediu al facultății Spiru Haret). Pentru detalii suplimentare 
ne puteți contacta la nr de tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Complex turistic Mara angajează personal feminin pentru următoarele servicii: spălătorie, 

cameriste motel și bucătărie – vase, ospătari pentru restaurantul RIVIERA.
Relații la tel. 0723.148.613 sau direct la sediul complexului.

***
SC Mara Prod Com SRL angajează escavatoriști și buldoescavatoriști. Relații la telefon 

0766.279.773.
***

SC MARA PROD COM SRL angajează economist și contabil, de preferat cu experiență în 
muncă.  Relații la telefon: 0247/314.575.

Anunţuri

privind depunerea solicitării de emitere a acordului de mediu
Comuna Nenciulești anunță publicul interesat asupra depunerii solicitării de emitere a acordului 

de mediu pentru proiectul „Înființare centru colectare selectivă a deșeurilor prin aport voluntar în 
comuna Nenciulești, județul Teleorman”, propus a fi realizat în comuna Nenciulești, sat Nenciulești, 
județul Teleorman.

Informațiile privind proiectul propus/ memoriul de prezentare pot fi consultate la sediul Agenției 
pentru Protecția Mediului Teleorman din municipiul Alexandria, str. Dunării nr. 1, județul Teleorman, în 
zilele de luni până joi, între orele 8:00-16:00 și vineri între orele 8:00-14:00.

Observațiile publicului se primesc zilnic la sediul Agenției pentru Protecția Mediului Teleorman.

Anunţ public

Cum ar trebui sa fie vremea în decembrie
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